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Z jednání Rady města Chropyně
Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje třikrát.

Z jednání dne 12. srpna se řádně omluvili M. Ivan a S. Kalinec. 
Na tomto jednání Rada města, mimo jiné: 
- doporučila Zastupitelstvu města Chropyně schválit protokol o pře-

dání majetku k hospodaření organizaci Služby občanům Chropyně, 
p.o. (SLOCH);

- schválila uzavření dodatku pojistné smlouvy o pojištění nového 
osobního vozidla, zakoupeného pro potřeby organizace SLOCH;

- schválila uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene pro přípojku 
nízkého napětí na ulici J. Fučíka s a. s. E.ON Distribuce;

- zamítla žádost vlastníka pozemku v lokalitě Zadní díly o zpoplat-
nění záboru pozemku, po němž vede přístupová cesta ke garážím 
za vlečkou;

- uložila zveřejnění záměru dlouhodobého pronájmu pozemku 
v lokalitě Mlýn;

- schválila uzavření smluv o nakládání s využitelnými složkami komu-
nálního odpadu se dvěma podnikatelskými subjekty;

- schválila příkazní smlouvu na realizaci výběrového řízení na investiční 
akci „Svoz a likvidace komunálního odpadu pro město Chropyně“;

- schválila příkazní smlouvu na provádění technického dozoru při 
regeneraci sídliště v lokalitě Díly;

- schválila vyhrazení parkovacího místa na ulici Moravská, v případě 
druhého žadatele, kde se jednalo o stávající parkovací stání pro osoby 
s průkazem ZTP, však tuto žádost zamítla;

- vzala na vědomí informace o vícepracích ve výši 99.764 Kč při re-
konstrukci chodníku na ulici Nádražní (vícepráce byly odsouhlaseny 
technickým dozorem investora, tedy města Chropyně);

- schválila příkazní smlouvu na realizaci výběrového řízení na vybu-
dování komunikace v lokalitě nové zástavby na ulici Podlesí;

- schválila uzavření příkazní smlouvy na administraci výběrového řízení 
a přípravu žádosti o dotaci v souvislosti s výměnou krytu vozovky 
na náměstí Svobody;

- schválila uzavření příkazní smlouvy na přípravu žádosti o dotaci 
v souvislosti s rekonstrukcí chodníku na ulici Komenského, v úseku 
mezi kostelem a ulicí Mrlínek;

- vzala na vědomí rozbor hospodaření ZŠ Chropyně za první pololetí 
roku 2020;

- vzala na vědomí jmenování pana Lukáše Chmely velitelem jednotky 
Sboru dobrovolných hasičů Plešovec;

- souhlasila s Ceníkem služeb a Ceníkem krátkodobých pronájmů, 
vydaných organizací SLOCH;

- souhlasila s úpravou ceníku Pečovatelské služby od 01.01.2021;
- schválila Řád veřejného pohřebiště města Chropyně.

Dne 2. září proběhlo další jednání, ze kterého se řádně omluvil 
Ing. Macháček. Na tomto zasedání Rada města mimo jiné:
- schválila prodej automobilové stříkačky LIAZ obci Žalkovice;
- doporučila Zastupitelstvu vzít na vědomí rozbor hospodaření města 

Chropyně za prvních 8 měsíců letošního roku;
- zrušila záměr pronájmu pozemku v lokalitě „Mlýn“ z důvodu mož-

ného dotčení práva přístupu k přilehlým nemovitostem;
- souhlasila s vyhrazením dalších dvou parkovacích míst na ulici 

Moravská; v souvislosti s nárůstem počtu žádostí o vyhrazení parko-
vacího místa bude Zastupitelstvu předložen návrh na zvýšení ročního 
poplatku ze současných 3.000 Kč na 5.000 Kč;

- souhlasila s odprodejem čerpací stanice plešovské kanalizace spo-
lečnosti VaK Kroměříž;

- souhlasila s revitalizací bytového domu na ulici Nádražní;
- souhlasila s udělením licence na provozování autobusové linky 

Kroměříž – Chropyně – Záříčí společnosti KRODOS BUS, a. s.;
- schválila uzavření dohody se Společenstvím vlastníků jednotek 

J. Fučíka 672 na umístění tří kusů kamer, které budou součástí ka-
merového systému města Chropyně;

- zamítla vyplatit dotaci spolku Zatoulané štěstí, z. s., na dosavadní 
péči o zatoulané kočky a uložila vedoucímu OVŽP připravit kon-
cepční návrh řešení toulavých zvířat v katastrálním území Chropyně 
a Plešovce;

- schválila úpravu rozpočtu na rok 2020 a Střednědobý výhled roz-
počtu organizace SLOCH na období 2021–2023;

- jmenovala Mgr. Ivanu Zlámalovou členkou Školské rady ZŠ Chro-
pyně do konce funkčního období (do r. 2021).

Vážení spoluobčané, chtěla bych znát Vaše názory 
a problémy, proto každé 1. pondělí v měsíci proběhne 

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 Vás ráda vyslechnu.

Dalšími termíny 
jsou pondělí 5. října 2020 

a pondělí 2. listopadu 2020
Mimo tyto dny je možné si se mnou domluvit schůzku 

telefonicky na tel.: 573 500 730, 
e-mailem: sigmundova@muchropyne.cz nebo osobně na sekretariátě.Nový chodník před domem 720-724 na Nádražní ulici
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Z jednání Rady města Chropyně
Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje třikrát.

Zatím poslední jednání Rady města proběhlo dne 16. září. Z tohoto 
jednání se řádně omluvil pan radní M. Ivan. Na tomto jednání Rada 
města mimo jiné:
- schválila výběr dodavatele na pojištění majetku města;
- zamítla námitky občanů z ulice Palackého k probíhající regeneraci 

panelového sídliště;
- rozhodla na základě výsledků výběrového řízení o výběru dodavatele 

„Svozu a likvidace komunálního odpadu“, kterým bude nadále firma 
Biopas, a. s.;

- vzala na vědomí informace příspěvkových organizací města o za-
hájení školního roku 2020–2021;

- rozhodla na základě výsledků výběrového řízení o výběru dodavatele 
„Komunikace Podlesí II“;

- schválila cenovou nabídku společnosti Skanska, a. s., na předláž-
dění chodníku před bytovým domem na ulici Tyršova č. p. 629–630 
za cenu 348.732 Kč;

- schválila a také doporučila Zastupitelstvu uzavření smlouvy 
na poskytnutí dotace z rozpočtu města pro registrované poskytovatele 
sociálních služeb;

- schválila příkazní smlouvu na realizaci výběrového řízení na opravu 
železného mostu v zahrádkářské kolonii u rybníka, který je v ha-
varijním stavu a je ve společném vlastnictví města a Arcibiskupství 
olomouckého (náklady na opravu mostu budou hrazeny stejným 
podílem obou vlastníků);

- souhlasila s umístěním stojanů na kola pro potřeby bytového domu 
na ulici Díly;

- souhlasila s umístěním 7 ks mobilních skladovacích buněk na sou-
kromém pozemku žadatele;

- souhlasila s udělením licence na provozování autobusové linky 
Kroměříž – Kyselovice – Chropyně – Přerov společnosti KRODOS 
BUS, a. s.;

- doporučila Zastupitelstvu souhlasit s pořízením změny č. 4 Územního 
plánu Chropyně na žádost vlastníka pozemků bývalých lázních (tato 
změna by umožnila výstavbu bytových domů v dané lokalitě);

- schválila přidělení dotace mladé chropyňské sportovkyni z programu 
S II ve výši 15.000 Kč;

- doporučila Zastupitelstvu schválit Rozpočtové opatření města 
Chropyně č. 3 v roce 2020;

- souhlasila s cenovou nabídkou na administraci dotace projektu 
„Regenerace panelového sídliště“;

- schválila bezplatný pronájem venkovního pódia pro spolek Přidej 
se k nám za účelem uspořádání VIII. chropyňského festivalu mládež-
nických dechových orchestrů dne 27. 9. 2020.

SK

I chodník před domem 629-629 na ulici Tyršova se dočká opravy

Probíhající regenerace na ulici Díly

Probíhající regenerace na ulici Díly
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Po dva roky jsme prostřednictvím Zpravodaje rozdávali zdarma ka-
lendáře na celý rok. Jednou byl kalendář plný fotografií z celoročního 
hemžení se tady u nás ve městě, po druhé se celý nesl v duchu folkloru 
a tradic.

V loňském roce jsme vydání kalendáře neměli v plánu, ale reakce 
vás, čtenářů, nás přesvědčily, že vydávání kalendáře jste si oblíbili 
a že bychom v něm měli pokračovat. Výzvu přijímáme! 

V těchto dnech již pečlivě pracujeme na kalendáři pro rok 2021. 
Budete-li chtít, najdete v posledním letošním vydání tohoto Zpravodaje 
opět kupon, který budete moci na podatelně našeho úřadu směnit 
za jeden kus kalendáře. 

A proč ten zvláštní nadpis tohoto avíza? Protože, podaří-li se vše 
podle našich plánů, bude kalendář tentokrát obsahovat srovnávací 
fotografie nejrůznějších míst a zákoutí našeho města. Jak vypadala kdysi 
a jak vypadají dnes. Dopředu se přiznám, že nad některými žasnu, jak 
velká změna se kolem nás odehrála, nad jinými mne přepadá nostalgie 
a říkám si, jestli by se ty staré časy nemohly vrátit. Ostatně uvidíte sami… 
Například povozy v Ječmínkově ulici nebo stařičký automobil, ještě 
s obráceným řízením, před radnicí…

Výzva všem amatérským fotografům
Nedá mi to a připojím ještě jednu velkou výzvu. Když tak bloudím 

po facebookových stránkách, narážím na celou řadu krásných fotografií 
zachycujících běžné i výjimečné chvilky ze života tohoto města. A tak vás 
všechny, milí amatérští fotografové, vyzývám: foťte, foťte a ještě jednou 
foťte. Budete-li chtít, další kalendář budeme tvořit všichni společně! 
Další kalendář si seskládáme z našich amatérských fotografií. Spojíme síly 
a uděláme něco společně, co vy na to?

Léto s nadměrným množstvím srážek dává naději, že by během le-

Chropyně včera a dnes
Aneb připravujeme pro vás kalendář na rok 2021

tošní zimy mohla Chropyni konečně zase přikrýt pořádná bílá peřina, 
a to se bude panečku fotit. Stejně tak ty nádherné jarní kvetoucí 
stromy na ulici Tyršova si zaslouží zachytit... Já věřím, že budete u celé 
řady dalších okamžiků, které si zaslouží ono tiché cvaknutí fotoaparátu 
a uchování jedinečného pohledu provždy.

Prosím, zatím jen foťte, sbírejte fotografie, vybírejte, přebírejte 
a znovu foťte. Až přijde ten správný čas, ozveme se opět touto cestou 
a poprosíme vás o spolupráci. Zatím přeji šťastnou ruku a příhodnou 
chvilku pro ty správné snímky.

Dana Jedličková
inzerce
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V poslední době dochází často k situacím, kdy špatně parkující 
osobní automobily blokují stanoviště kontejnerů na tříděný odpad a tím 
komplikují jejich vývoz nebo současně svým neohleduplným parkováním 
blokují svoz komunálního odpadu, který nemůže být proveden. 

Město Chropyně si uvědomuje, že v některých lokalitách je to s par-
kováním složité, ale apelujeme na neukázněné řidiče, aby si uvědomili, 
že popelářská vozidla nejsou obyčejné dodávky a ke své činnosti po-
třebují dostatek prostoru a že aspoň ve svozových dnech je nutné auta 
přeparkovat. V krajním případě může dojít k nevyvezení stanoviště nebo 
popelnic z celé ulice. Takové situace se pak musí řešit individuálně. 

Upozorňujeme řidiče, že pokud se prokáže, že jejich vůz způsobil 
znemožnění vývozu, tak riskují, že vzniklé náklady za náhradní svoz jim 
budou předloženy k úhradě. 

Svozové dny:
Svoz komunálního odpadu 
kontejnery 1 100 l  každý pátek v době 06:00–14:00
Chropyně - popelnice 110 l / 120 l středa lichého týdne 06:00–14:00
Plešovec - popelnice 110 l / 120 l úterý lichého týdne 06:00–14:00
Plasty ve zvonech každé pondělí 06:00–14:00
Papír ve zvonech každé úterý 06:00–14:00
Sklo ve zvonech každé sudé pondělí 06:00–14:00

Bc. Silvie Škarbová

Špatné parkování 
začíná být problém

Přihlašovat se mohou až do odvolání všichni občané, kteří v Chropyni 
včetně části Plešovec hospodaří v domácnosti, případně na pozemku, 
kde vznikají odpady rostlinného původu. Podmínkou pro přidělení 
kompostéru již není jen vlastnictví nemovitosti. Kompostéry lze přidě-
lovat i opakovaně v případech, kdy existuje předpoklad vzniku většího 
množství bioodpadu. 

Zájemci o zahradní kompostéry se mohou obracet na referentku 
životního prostředí Bc. Silvii Škarbovou, emailem na adresu: skarbova@
muchropyne.cz, případně telefonicky: 573 500 743, formou osobní 
návštěvy pověřené referentky na MěÚ v Chropyni, 1. patro, dveře č. 103. 

Bližší informace k postupu a podmínkám výdeje kompostérů najdete 
i na webových stránkách města Chropyně.

Bc. Silvie Škarbová

Posledních 300 kusů!
Výdej zahradních kompostérů stále ještě probíhá

Náklady na provoz veřejného osvětlení představují nezanedbatelnou 
částku ve výdajích měst a obcí. Veřejné osvětlení je u nás stále ještě 
nejčastěji řešeno svítidly se sodíkovými nebo rtuťovými výbojkami. Čas-
to jsou tyto soustavy osvětlení již za hranicí životnosti a jejich výměna 
je tak nevyhnutelná. Veřejné osvětlení má často špatnou barvu, která 
nepříznivě působí na lidský organismus. Osvětlení, které nezpůsobuje 
světelný smog, musí splnit několik kritérií: bude svítit pouze do dolního 
poloprostoru, omezí podíl modré složky světla a sníží přesvětlování, tedy 
úroveň osvětlení nebo jasu komunikace, které nesmí překročit hodnoty 
požadované normami.

Ministerstvo průmyslu a obchodu podporuje úspory energie u veřej-
ného osvětlení dlouhodobě a na tuto aktivitu se jen v posledních třech 
letech podařilo z programu EFEKT vyčerpat v celé České republice více 
než 350 milionů korun dotací. 

Maximální výše podpory pro jednotlivé obce a města nesmí překročit 
50 procent způsobilých výdajů na energeticky úsporná řešení. 

Dotace z programu EFEKT byla v Chropyni využita již ve dvou etapách 
a v letošním roce se připravuje etapa třetí, ve které dojde k výměně 
zbylých starých osvětlovacích těles. Hlavní pozornost směřovala na nákup 
a montáž osvětlovacích těles a na projektovou dokumentaci. Z finanč-
ních prostředků města byla hrazena výměna některých starých sloupů. 
Byla zvolena LED technologie osvětlení, kde se garantovaný výnos 
zajištěný formou úspor za elektrickou energii může pohybovat kolem 
60 procent ročně a návratnost vkladu lze většinou očekávat už za rok, 
maximálně dva. Ani v dalších letech přitom úspory neklesají. Například 
v roce 2016 byla celková spotřeba elektrické energie pro veřejné 
osvětlení 234,457 MWh a v roce 2019 už jen 143,562 MWh, což 
je o 90,895 MWh méně a představuje roční úsporu 500.000 Kč. Před-
pokládaná životnost LED svítidel je víc než 50 tisíc hodin, což v závislosti 
na délce každodenního svícení znamená přibližně 20 let.

Dalibor Kondler

Chytrá města šetří náklady 
a rekonstruují veřejné osvětlení

reklama
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V úterý dne 1. září jsme v Základní škole Chropyně přivítali 412 žáků, 
kteří byli rozděleni do 21 tříd.  První stupeň má v tomto školním roce 
ve 13 třídách 250 žáků. Na druhém stupni je v 8 třídách 162 žáků. 
Školní družina má 3 oddělení s 88 žáky. 

Ve škole pracuje 28 pedagogů, 7 asistentů pedagoga, 8 správních 
zaměstnanců a 3 vychovatelky.

V průběhu hlavních prázdnin se ve škole intenzivně pracovalo. Kromě 
řady drobnějších oprav byla největší akcí tohoto léta oprava budovy 
školy ve dvoře v ulici Komenského. Jednalo se především o nové roz-
vody elektřiny, opravy zdiva a dlažby, pořízení nových oken a tak dále. 
V budově školy v ulici J. Fučíka jsme „dovybavili“ třídy IT technikou tam, 
kde ještě chyběla. Takže od letošního školního roku je na prvním stupni 
v každé třídě učitelům a žákům k dispozici dataprojektor a notebook 
s připojením na internet.  

Velké poděkování patří SRPŠ při ZŠ Chropyně, které si pro naše 
prvňáčky i letos připravilo originální přivítání, a to v podobě Macha 
a Šebestové, kteří děti nejen pobavili, ale navíc rozdali i nějaké sladkosti.

Všem žákům, jejich rodinným příslušníkům a zaměstnancům školy 
přeji úspěšný a klidný školní rok 2020/2021, který snad bude klidnější 
než rok předcházející.

Mgr. Milan Bajgar, MBA

Zahájení školního roku v základní škole

Čtenáři plešovské knihovny - pobočky Městské knihovny v Chropyni - 
museli v prvním srpnovém týdnu vyhledat prázdninové čtení ve vlastních 
knihovničkách, protože jejich knihovna byla z důvodu malé přestavby 
zavřena. Staré regály byly nahrazeny modernějšími, pěkně barevnými, 
v nichž budou mít knihy více místa a pro návštěvníky i přehledné členění, 
a stěny byly nově zamalovány. 

Knihovna v Plešovci má nový kabátek

Nasazení a elán, se kterým všichni zúčastnění pracovali, byly rychlé, 
obrovské a chvályhodné. Děkuji organizaci Služby občanům města 
Chropyně, knihovnici Markétce, brigádnicím Johance a Míše i panu 
Štolfovi za vytvoření příjemné oázy ve staré budově a zvu stávající 
i nové čtenáře k návštěvě a výběru knih pro radost i poučení. A věřte, 
že je z čeho vybírat. 

M. Blažková 
reklama

pondělí 10:00–12:00 13:00–18:00
úterý 08:00–12:00 13:00–16:00
středa 10:00–12:00 13:00–18:00
čtvrtek 08:00–12:00 13:00–16:00
pátek 08:00–12:00 13:00–16:00

Česká pošta, www.ceskaposta.cz

Změna otevírací doby České pošty
od 1. října 2020
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O Chropyni – 7. díl
aneb odkud má své jméno Pazderna

To naše malé městečko má několik známých míst stejně jako řadu 
opomíjených zákoutí. Je to jako s lidskými tvářemi, některé potkáváme 
často, jiné jen velmi nahodile. Některé potkáváme rádi, jiným bychom 
se raději vyhnuli. Tak i naše kroky při nedělních procházkách nejčastěji 
míří na náměstí, k zámku, ke kostelíku nebo na louky. Je ale spousta 
ulic a uliček, které naší pozornosti docela unikají.

Největší z těch nejmenších ulic a uliček je podle mne určitě Pazder-
na. Zkuste se zeptat dětí nebo vnoučat, kdeže se vzalo toto neobvyklé 
jméno. Kdybyste to náhodou nevěděli ani vy, pak jen prostě čtěte dál.

Kdy vznikla pazderna v Chropyni, přesně nevíme. Stávala na levé straně 
cesty do Záříčí a byla to jen chatrč, kde se konopí sušilo a zbavovalo pazdeří, 
tzn. dřevnatých částí ve stoncích konopí. Pazdernu uvádí urbář z roku 1615. 
Len a konopí se dříve pěstovalo běžně jako dnes obilí. Při zpracování se jak 
len, tak konopí muselo máčet. Stonky se máčívaly ve stojaté vodě v loužích 
na náměstí a u pazderny. Pak se konopí sušilo na slunci nebo v peci. Sušení 
se však muselo provádět velmi opatrně, protože 
stačilo málo a vše shořelo. A to bylo v minulosti, 
kdy bylo vše dřevěné, pro celou obec velmi 
nebezpečné. Proto nařídil císař Josef II. stavět 
pazderny – sušárny -  vzdálené od obytných částí 
obcí. Po usušení se stonky konopí lámaly na trdlici 
a zbavovaly pazdeří na ochláři. Napředená příze 
se namotávala na motovidlech, pak se tkalo 
a bílilo plátno. Z plátna se šila prostěradla, ložní 
povlaky, onuce, punčochy, pytle na mouku 
a obilí, v plátěných loktuších se chovaly děti. 
Plátno mělo zkrátka široké využití. V roce 1750 
byli v Chropyni tři tkalci.

Název „pazderna“ po zániku činnosti bu-
dovy přešel na ostatní domky v této části obce, 
které se zde v 18. a 19. století stavěly. Dne 
14. prosince 1855 vyhořelo 14 domků krytých 
slámou. Po I. světové válce se po pravé straně cesty 
do Záříčí začaly stavět domky a v roce 1923 byla 
silnice do Záříčí vedoucí přes Pazdernu vy-
dlážděna. 

Tolik trocha nostalgie z knížky Historie 
a současnost města Chropyně od paní Sadyko-
vé a Mgr. Machalíka. Chybět nemůžou ani 
verše Huberta Havránka právě o této opo-
míjené uličce, ze kterých dýchá úcta ke stáří 
i starým věcem. Jak často kolem sebe vnímám, 
že nic takového se dnes už nenosí. Vzpomínání 
na staré věci je dehonestováno jako lpění 
na přežilém. O realitě úcty ke starším gene-
racím, bez kterých bychom tady nikdo nebyli, 
se mi snad ani mluvit nechce. Obrátím se pro-
to raději k mým oblíbeným a tak krásným tex-
tům Jury Pavlici, neboť každý z nás si musíme 
sáhnout do svého svědomí a říct si upřímně, 
co vlastně chceme, aby tady po nás zůstalo. 
Pamatujme, že život jsou jen křehké vteřiny, 
času nemáme nekonečně, není čas čekat 
až… Hradišťan zpívá: „až bude moje duše bez 
těla, tak bych měl, Pane, prosbu malinkou, 
já netoužím mít křídla anděla, chtěl bych být 
hezkou vzpomínkou… Chtěl bych být chvilkou 
něžnou, se kterou děti stárnou, říct jim, že jsem 
žil rád a nešel cestou marnou, tou cestou prosím, 
Pane, tou cestou dál mne veď a řekni, kdy mám 
začít… Teď, člověče můj, teď!“ Jak na nás bu-
dou budoucí generace vzpomínat, máme každý 
jen a pouze ve svých vlastních rukou. 

Dana Jedličková

Sedávej, panenko, v koutě,
budeš-li hodná, najdou tě.

A to se tak skorem hodí
na původní reservaci

u nás, totiž na Pazdernu,
odstavenou v isolaci,

v mělkém klíně na dolině,
bezprostředně u Chropině.

Do nedávna osamělá
jako v přísné karanténě,

žila po svém stranou obce
jak stařenka na výměně
od svítání do klekání,

jak když se jí každý straní.

I ty nové domky v řadě
podél cesty od nádraží
hrdopyšně na ni hledí
jako z patra na zápraží,
že tak leží na podbřeží

pod cestou, jež mimo běží.

Pazderna, tož od pazdeří
případné jí jméno dali,

že tam za starých dob lidé
konopí, len močívali;

dnes tu husy spustí kusý
křik, když jedou autobusy.

Chaloupky již stářím vetché,
ale čistě obílené,

stojí tu jak zakřiknuty,
jak na pranýř vystavené,

zvou tě stydně, ale vlídně,
neboj se a pojď k nám klidně!

A přec málokdo sem zbloudí,
nevěda kam, kudy, s které

strany, když tu všecko končí

jak na mysu Finistěre.
Žádný podnik, žádný chodník,

tu nesedí žádný rolník.

Ještě když v tom krajním domku
panímáma „Bapka“ žila,

občas příští maminka k ní
na poradu zaskočila.

Dnes jen já tu každou chatu
pozdravím, když běžím v chvatu

z nádraží neb na nádraží,
a tu s každou koketuji,

protože mně ve vzpomínkách
starou Chropiň představují,

jak tu bylo, jak se žilo,
než se všechno pozměnilo.

Houpačky a kolotoče,
cirkusy a komedie,

střelnice a lanolezci,
krejcárkové lapálie,
to bývalo tady haló,
jak se tady vyhrávalo!

Domečky se k sobě tulí
jak ovečky na salaši,
útulný a přívětivý

je to koutek v obci naší,
v zimě, v létě zaujme tě,
je tu jak v jiném světě.

Buďte zdrávy, šedé domky,
na té naší rezervaci,

vy jste v mojí rodné obci
nejkrásnější dekorací,

úsměv stáří v slunka záři
vždycky sluší vaší tváři.

Sedíš, má panenko bokem,
já tě však zbožňuji okem!

Pazderna

Hubert Havránek, sbírka básní „O Chropyni“, 1961
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Do zásahové jednotky Sboru 
dobrovolných hasičů města Chro-
pyně nyní přijímáme nové členy.

Naše jednotka je zařazena 
do kategorie typu JPO III/1. 
To znamená, že jsme 24 hodin 
denně připraveni do deseti mi-
nut od vyhlášení poplachu vyjet 
k mimořádným událostem v Chro-
pyni i vzdáleném okolí. Ročně 
naše jednotka zasahuje průměrně 
u více jak 50 událostí. Mimo jiné 
se naši členové účastní také pra-
videlných školení a cvičení, která 
jsou pro každého člena jednotky 
povinná. Nabízíme možnost práce 
s moderní technikou a další zají-
mavé benefity.

Členem se může stát každý, 
kdo chce pomáhat těm, kteří 
pomoc hasičů potřebují, a spl-
ňuje níže uvedené podmínky pro 
přijetí:

- trestní bezúhonnost,
- minimální věk 18 let,
- dobrá zdravotní způsobilost 

(pravidelná zdravotní prohlíd-
ka),

- dobrá fyzická zdatnost,
- zodpovědnost a ochota pomá-

hat druhým,
- chuť pracovat,
- bydliště v Chropyni nebo blíz-

kém okolí,
- ochota jezdit na školení, výcvi-

ky atd.,  
- výhodou (není podmínkou) 

je platné řidičské oprávnění 
na nákladní vozy sk. C.

Pokud máte zájem nebo jaký-
koliv dotaz, tak přijďte mezi nás 
každou druhou sobotu v měsíci 
od 8. hodiny nebo stačí zavolat 
a domluvit si schůzku s velitelem 
jednotky p. Bednářem (telefon: 

Hledáme nové členy

reklama

Rychlá půjčka 
5.000–30.000 Kč

Peníze ještě dnes

Telefon: 602 612 030
Chropyně a okolí

po přečtení

patřím

do sběru

Váš Zpravodaj ;-)

727 973 949, e-mail: velitel.
chropyne@seznam.cz).

Rádi uvítáme každého zájemce 
o toto náročné poslání, neboť „ha-
sič jde tam, odkud ostatní utíkají”.

I ty můžeš být tím, kdo za-
chrání třeba lidský život nebo 
uchrání majetek před přírodními 
živly.                                  

JPO

inzerce
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Mikroregion Jižní Haná je sdružení obcí, 
jehož cílem je spolupráce členských obcí 
s regionálními agenturami na mikroregionál-
ních projektech a spolupráce v oblasti kultury 
a sportu. Sdružuje celkem 4 obce: Chropyni, 
Hulín, Kvasice a Tlumačov.

I tento rok se naši senioři vydali na Hry 
seniorů, tentokráte do Kvasic. Celkem se her 
zúčastnilo 8 soutěžních družstev (2 družstva 
z každé obce). Hry byly oficiálně zahájeny 
slavnostním průvodem za doprovodu hudby 
Hulíňané. Všem soutěžním družstvům popřáli 
zástupci měst hodně úspěchu a zdaru. Za Chro-
pyni byli přítomni paní Ing. Věra Sigmundová, 
Mgr. Stanislav Kalinec a Klára Kadlčíková.

Celkem bylo připraveno 8 soutěží: hla-
volam, věšení textilu na šňůru, skládání čísel, 
přebírání luštěnin, slalom s míčkem, pexeso, 
kuželky, vědomostní hra „město, jméno, zvíře, 
věc“.

Všechna soutěžní družstva bojovala do po-
sledních sil a nálada byla výborná. Po skončení 

Další vydařené Hry seniorů

soutěží byl pro všechny připraven oběd a poté 
následovalo kulturní vystoupení obcí Chro-
pyně, Kvasice a Tlumačov. Pak byly vyhlášeny 
výsledky. Nechyběla ani divácká soutěž.

S netrpělivostí a adrenalinem v krvi jsme 
všichni čekali na výsledky. Naše druhé druž-
stvo Chropyňáků vyhrálo krásné 4. místo. 

Neuvěřitelná radost, štěstí a hrdost byla cítit 
z každého kroku výherců, když kráčeli pro 
zlatou medaili. A nebyl to nikdo jiný než první 
družstvo Chropyňáků.

Moc gratulujeme a děkujeme za reprezen-
tování našeho města.

Klára Kadlčíková

inzerce

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• doprava materiálu autem s hydraulickou rukou
• zemní práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.) 
• prodej palivového dřeva + dřevěných palet

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama
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Po uvolnění situace s COVIDem-19 se s po-
zvánkami na různé akce pro seniory, jak se říká, 
roztrhl pytel. Jako bychom si měli všechno 
vynahradit. Pravda, dlouho jsme byli doma 
a možná si všichni uvědomili, o co jsme vlastně 
byli ochuzeni. Tak tomu bylo v naší organizaci 
a hlavně to pocítily členky pěveckého sboru 
Chropyňské babky, které byly zvyklé na pra-
videlná setkávání. Všichni jsme si uvědomili, 
jak potřebujeme jeden druhého, jak se chce-
me potkávat, sdělovat si zážitky, své radosti 
a strasti a jak tohle všechno, předtím samo-
zřejmé, obohacuje náš život. Vlastně jsme 
si ověřili, že jsme výborná parta. Přáli bychom 
si, aby všechno bylo jak dříve, a to nejen pro 
nás, ale pro všechny lidi na celém světě. Jako 
by ta naše první letošní akce na Hanáckém 
náměstí „Probouzení Chropyně“ byla klíčkem, 
který opět pootevřel vrátka k normálnímu 
životu. Přijali jsme tedy pozvání na různé akce, 
kde se nám, dle našeho názoru, docela dařilo. 
Nakonec posuďte sami.

Začali jsme 14. července výletem do Vizo-
vic, kde jsme se nejdříve zastavili na exkurzi 
v likérce R. Jelínek, potom jsme navštívili zámek 
a sklárnu, kde ručně foukají sklo. Završením 
krásného výletu bylo posezení u dobrého 
oběda. Nechyběla ani sladká tečka v podobě 
dobrot místní čokoládovny.

Členky kroužku malování obdržely symbo-
lické vysvědčení. Jak jim to jde, jste se mohli 
přesvědčit na vernisáži 27. září ve víceúčelovém 
sále na zámku v Chropyni.

Soutěžní družstvo chropyňských seniorů 
ve složení M. Bitalová, A. Kuchařová, J. Kytli-
cová, L. Lokobauerová, J. Řezáč, M. Spáčilová 
a D. Šípková Novotná úspěšně reprezentovalo 
naše město na Sportovních hrách ve správ-
ním obvodu obce s rozšířenou působností 
Kroměříž dne 19. srpna 2020. Sportovního 
klání se zúčastnila dvě družstva z Kroměříže 
a po jednom z Koryčan, Hulína a Chropyně, 
celkem 5 družstev. Soutěžili jsme ve střelbě 

Chropyňští senioři nesedí doma

z luku, skládali kostru člověka, běželi štafetový 
slalom, házeli na plechovky, trefovali jsme 
se do branky florbalovou holí a závodili v chůzi 
s nordic walking holemi na 50 metrů. Skončili 
jsme na druhém místě a získali stříbrný pohár. 
K absolutnímu vítězství nám scházely jen 4 body. 
Moc jsme si to užili a těšíme se na příští rok. 

Dne 27. srpna jsme se poprvé přihlásili 
na 7. ročník SENIOR CUPu – turnaje v pé-
tanque pro kluby seniorů a seniorské spolky 
ze Zlínského kraje. Soutěžilo celkem 42 druž-
stev. Oceněna byla tři nejlepší, ostatní získala 
drobné dárky. Na našem hřišti hrálo 7 družstev. 
Chropyňáci ve složení V. Kuchař, A. Kuchařová, 
L. Lokobauerová a J. Kytlicová se v naší skupině 
umístili na 4. místě. Do Luhačovic nejelo jen 
soutěžní družstvo, ale skoro plný autobus našich 
příznivců. Někteří si užívali klidné atmosféry 
luhačovických lázní, pobavil je připravený kul-
turní program a hlavně fandili našim. Někteří 
soutěžící byli skoro profesionálové. Chlubili 
se ostatním, jaké jim jejich město vybudovalo 

hřiště, aby měli kde trénovat. Však se také umís-
tili na předních místech. Bohužel to my v Chro-
pyni nemáme, ale třeba budeme překvapeni. 
Vždyť tuto krásnou hru nehrají jen senioři 
a takové hřiště by určitě neleželo ladem. 

Ještě nás několik akcí do konce tohoto roku 
čeká, snad je budeme moci uskutečnit. 

Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří 
nám v našem snažení moc pomáhají. Přede-
vším jsou to lidičky z nové organizace města 
Služby občanům Chropyně, chlapi ze Sprá-
vy majetku města Chropyně, bez nichž se žádná 
akce neobejde, pan učitel Bc. Ivo Novotný, ve-
doucí chropyňské pobočky Soukromé základ-
ní umělecké školy D-MUSIC, který nás nikdy 
neodmítne, a hlavně všichni ti, kteří na naše 
akce chodí a všemožně nás podporují. Moc, 
moc vám všem děkujeme a vážíme s toho.

Výbor MO STP

Důležité upozornění 
pro dopisovatele 

a inzerenty.

Příspěvky do Zpravodaje 
města Chropyně 

zasílejte na e-mail: 
zpravodaj@muchropyne.cz
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Od 6. do 11. září jsme strávili krásné 
dny v Janských Lázních. Pobyt se uskutečnil 
za finanční podpory Zlínského kraje. Ubytování 
v rodinném hotelu Lesní dům super, jídlo super 
a hlavně počasí jako na objednávku. Při cestě 
do našeho cíle jsme navštívili zámek Opočno 
a po obědě slavnosti Jiřinek v České Skalici. 
Každého upoutalo něco jiného, expozice 
květin, medová soutěž, někteří si vyrobili hed-
vábný šátek, navštívili muzeum B. Němcové, 
kde shodou okolností jen tak na klavír „válel“ 
Ondra Brzobohatý, jiní se usadili na nádvoří 
u kávičky a poslouchali výborný dixieland. Druhý 
den vystoupil pěvecký sbor Chropyňské babky 
na kolonádě pro návštěvníky a pacienty lázní. 
Byli jsme potěšeni, že se sešlo hodně poslucha-
čů, a ti, kteří znali naše písničky, zpívali s námi. 
Také v dalších dnech byl program nabitý. Navští-
vili jsme skalní město Adršpach, Babiččino údolí 
a zámek v Ratibořicích, hospitál Kuks, byli jsme 
na exkurzi ve sklárně ve Dvoře Králové n. L., kde 
ručně foukají vánoční ozdoby, a podle zájmu 
navštívili Stezku korunami stromů, Černou Horu, 
Pec p. S. a okolí Janských Lázní po turistických 

Krásné dny v Jánských Lázních

stezkách. Podmínky v hotelu přímo vybízely 
ke kolektivní zábavě. Hráli jsme „Člověče 
nezlob se“, házeli pytlíkem s pískem, někteří 
si zaplavali v bazénu a někteří využili wellness. 
Náš pobyt jsme završili návštěvou bylinkové 
zahrady Josefa Kamela v malé obci Ždíreč, 
kde jsme v domově pro lidi trpící roztrouše-

nou sklerózou předali finanční dar vybraný 
od účastníků pobytu. Naše cesta poté směřovala 
domů. Plni zážitků a dobrých pocitů jsme ještě 
stihli nakoupit tvarůžky v Lošticích. Doufáme, 
že situace s koronavirem se zlepší a budeme 
moci příští rok uskutečnit podobný pobyt.

Výbor MO STP

Prosíme dopisovatele, aby fotografie přiložené k textům do redakce zasílali z originálních zdrojů. Fotografie 
stažené ze sociálních sítí mají snížené rozlišení a nemají požadovanou tiskovou kvalitu.  
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Když Mohamed nemůže k hoře, musí 
hora k Mohamedovi, aneb když skauti ne-
mohli za Sluneční zátokou, museli si ji dovézt 
do Chropyně.

Jak už jsme zmínili v minulém článku 
o „táboře“ v Rajnochovicích, letos to bylo 
velmi zajímavé a pestré. Díky zkrácenému 
pobytu v Rajnochovicích se našlo dost fi-
nančních prostředků na to, aby se peníze, 
které vkládáme každý rok do tábora, vložily 
konečně do oprav kluboven.

Více než děti tížil vedoucí jistý pocit smutku 
při vzpomínce na naši louku pod Bouzovem 
přezdívanou „Sluneční zátoka“. A tak jsme 
dali hlavy dohromady a vymysleli jsme parádní 
plán, jak si přivézt naši milovanou louku 
do Chropyně – rekonstrukcí kluboven! 

Vše se vystěhovalo ven, přemalovalo z býva-
lé šedobílé barvy na bílou, opravily se drobné 
oděrky, barevně pomalovaly stěny, natáhly 
se koberce a přivezl nový nábytek. Rekon-
strukce trvala celé letní prázdniny a pracovalo 
se na ní každou volnou chvíli, někdy až dlouho 
do noci, aby se vše stihlo.

Kdo s námi jezdí, jistě ví, jak louka vypadá, 
a doufáme, že až nás navštívíte, přeneseme se na tuto louku alespoň 
pomyslně. Pro lepší motivaci k návštěvě vám zde přikládáme foto, 

Z bývalé třídy moderní klubovny

abyste se malinko vžili do potěšení, které z nových kluboven máme 
i my skauti.

Najdete nás na adrese nám. Svobody 40 (2. patro). 
Připomínáme pro nadšence skautingu a Doby ledové, že jsme 

2. října 2020 rozjeli celoroční hru zakončenou letním táborem 
a že se samozřejmě těšíme na každého z vás.

Tým vedoucích střediska krále Ječmínka

reklama
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Ano, už je to rok. Rok plný práce, která pro nás byla radostí. Přesto, 
že se situace a podmínky provozu kvůli pandemii mění každý den, 
od září nabízíme mnoho kurzů pro děti i dospělé. V plánu máme opět 
vzdělávací i rukodělné workshopy, besedy, sezónní akce. 

Chropyňské hody pro nás byly takovým startem do nové sezóny. 
Kromě malování na obličej si každý mohl vyrobit krásnou tašku. Zapo-
jily se nejen děti, ale i dospělí. Děkujeme organizaci SLOCH, že nám 
umožnila stát se součástí této krásné každoroční akce, která byla i letos 
velmi povedená.

Aktuální informace naleznete ve vývěskách u RC, Alberta, 
na FB stránkách Rodinné centrum Sedmikráska. 

Kontakt:  
telefon: 724 237 677, 604 483 588
e-mail:  rcsedmikraska@seznam.cz

Rodinné centrum Sedmikráska první rok s vámi!

SWAP – volná výměna věcí
Rodinné centrum Sedmikráska 12. září uspořádalo již druhý chro-

pyňský SWAP. Je to akce, na kterou mohou lidé přinést funkční věci, 
o které již nemají zájem. Také si mohou jakoukoli věc odnést domů. 
Sešlo se nám nespočet nádherných věcí, stejně jako tomu bylo minule. 
Děkujeme za ně. Výměnou věcí šetříme nejen peněženku, ale hlavně 
naši planetu.

Z minulé akce věci putovaly do bazárku na podporu UNICEF v Kro-
měříži. Ty jsou již prodány a peníze šly na pomoc potřebným. Nyní jsme 
věci předali organizaci Sant'Egidio, která je řádně přerozdělí lidem, kteří 
z nich jistě budou mít velkou radost. Například matkám samoživitelkám. 

Děkujeme všem zúčastněným i dobrovolníkům za krásně a užitečně 
strávené sobotní dopoledne. Těšíme se na Vás v prosinci.

RC Sedmikráska
inzerce
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Letošní téma letního tábora, který se konal od 2. do 14. srpna, nás 
přeneslo do světa mladého kouzelníka Harryho Pottera, jehož příběh zná 
z knih J. K. Rowlingové a jimi inspirovaných filmů celý svět. Z účastníků 
tábora se stali studenti Školy čar a kouzel v Bojanovicích a během dvou 
týdnů na táboře zažívali podobná dobrodružství jako Harry se svými přá-
teli, Ronem a Hermionou. Vedoucí a instruktoři představovali učitelský 
sbor. Studenti byli rozřazeni celkem do 6 kolejí, které byly po celou 
dobu tábora jako jejich rodina. Kromě společného boje proti pánu zla 
Voldemortovi jednotlivé koleje soupeřily také mezi sebou o školní pohár.

Vše začalo zvacím dopisem, který přišel všem dětem domů před zahá-
jením tábora. Zvací dopis obsahoval důležité informace o odjezdu Boja-
novického expresu a také platnou jízdenku. Přišel den D a Bojanovický 
expres odjížděl z nástupiště 9 a tři čtvrtě, přesně v půl 10. místního času. 
Po příjezdu na tábor děti čekal celý profesorský sbor Bojanovické školy 
v čele s prof. Albusem Brumbálem, prof. McGonagallovou, Hagridem 
a dalšími postavami, se kterými se děti potkávaly po celou dobu tábora. 
Děti byly zařazeny slavnostním ceremoniálem do svých kolejí, které měly 
přiřazenou svou barvu – modrá, zelená, žlutá, červená, oranžová a hnědá. 
Po tomto zařazení přišel ještě důležitější okamžik, kdy jednotlivé koleje 
poznaly své profesory (vedoucí a instruktory), kteří byli přiřazeni k jed-
notlivým kolejím Moudrým kloboukem. Příjezdem začala celá etapová 
hra, která byla plná her a dobrodružství. Studenti mimo etapovou hru 
zažívali také kouzelnické vyučovací hodiny.

V první části etapové hry se studenti dozvěděli o existenci Kamene 
mudrců a Voldemortovi. Studenti bojovali s Trollem, museli překonat 
psa Chloupka, kouzelnou rostlinu, kouzelnické šachy… prostě museli 
udělat vše pro to, aby získali Kámen mudrců.

Dále jsme se přesunuli do etapy s názvem Tajemná komnata, kde 
nás čekal začátek famfrpálového turnaje. V této etapě studenti využili 
znalostí z přírodovědy a z prvních lekcí kouzelnictví. Prvním úkolem bylo 
uvařit kouzelný Mnoholičný lektvar a také se naučit hadí řeč, které bylo 
třeba porozumět, aby mohli v příběhu pokračovat dál. Během svého 
putování do tajemné komnaty museli studenti obléknout neviditelný 
plášť, aby zjistili, jak bojovat s Baziliškem a jak ho porazit.

Následně jsme se dostali do hry Vězen z Azkabanu, kde nás čekalo 
další dobrodružství a nástrahy. Zde bylo potřeba využít fyzickou sílu, 
mrštnost, obratnost a také zapojit svou orientaci v prostoru. Večer nás 
potrápil vlkodlak, který vítězství nechtěl dát jen tak zadarmo. Ovšem 
nástrahy nekončily, dostali jsme se do kolotoče cesty časem, kde jsme 
museli čelit nelítostným mozkomorům.

Další putování nás zavedlo za dobrodružstvím Poháru tří kouzelníků. 
Při této hře museli studenti postupovat jako sehraný tým a soustředit 
se na strategii boje. Pomaličku byl týden za námi. Po náročném dni 

Letní tábor a Harry Potter
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studenty čekal noblesní ples, kde si všichni odpočinuli od překonávání 
nástrah a předvedli svá taneční vystoupení. Následující den jsme se vydali 
hledat Žaberník. Cesta nás zavedla až na koupaliště, kde jsme se setkali 
s jezerními lidmi, kteří nás přivedli do víru vodních hrátek a dovádění. 
Večer se studenti vydali hledat Harryho do bludiště, což znamenalo, 
že museli zvládnout oblíbenou stezku odvahy.

Postupně jsme se přesunuli do etapy Fénixova řádu, kde velkou roli 
hrála nová profesorka Dolores Umbridgeová. Ta se snažila studentům 
všemožně znepříjemnit život nejrůznějšími nesmyslnými nařízeními 
a zákazy. Následovala hra s názvem Šmírování Dolores. Úkolem studentů 
bylo ukázat, že dokáží velmi přesně a nepozorovaně šmírovat. Večer čekal 
studenty nábor do Fénixova řádu, kam museli sehnat co nejvíce členů.

Vše začínalo postupně gradovat a úkoly byly těžší a těžší. Vše stále 
komplikovala Dolores a její hlídka. Šlo do tuhého. Studenti zjistili, 
že existuje věštba, kterou musí zákonitě získat dříve než Voldemort. 
Kdyby se tak nestalo, bylo by vše ztraceno.

A najednou jsme se ocitli v ději Princ dvojí krve, kde začal obrovský 
boj o Viteály. Studenti byli vysláni najít Viteály, do kterých Voldemort 
včaroval sám sebe. Pokud by je nenašli, nebylo by možné Voldemorta 
porazit. Večer se postupně přesunul do etapy Relikvie smrti, kde přišel 
čas na zničení Viteálů a v závěrečném boji i na poražení Voldemorta.

Etapová hra tímto večerem končila, Voldemort byl poražen. 
Bojanovice a celý kouzelnický svět byly zachráněny a nezbývalo nic 
jiného než vyhlásit výsledek boje o školní pohár a užít si poslední večer 
na diskotéce, tedy na oslavě konce školního roku, protože další den nás 
čekala cesta zpět do „mudlovského světa“.

Tímto bych chtěla poděkovat hlavní táborové vedoucí Hani Pani 
za zajištění a organizaci tábora, spoluprogramovým vedoucím Markétce, 
Máji a Romanovi za přípravu napínavého a zábavného programu, všem 
vedoucím a instruktorům za péči o děti a organizaci při hrách, zdravotníkům 
za skvělou péči o zdraví nejen dětí, ale i dospělých. Také nesmí chybět 
poděkování hospodáři Mařenkovi za pravidelné zásobování potravinami, 
ze kterých pak naše skvělé osazenstvo kuchyně připravovalo výborné 
pokrmy. Prostě velké díky všem za krásných 14 dní strávených v přírodě. 
A jak říkáme: „Kdo nezažil, nepochopí, kdo zažil, nezapomene.“

Zuzka Horáková

Více fotografií naleznete na Facebooku TOM Chropyně - Kamínek

Letní tábor a Harry Potter

V pátek 11. září se členové Kamínku 
účastnili celorepublikové akce „Světlušky“ 
zaměřené na finanční podporu pro nevido-
mé děti. Naši Kamínkci se vydali po různých 
místech města, kde jim občané Chropyně 
přispívali na tyto děti. Občanům za určitý 
poplatek byly nabízeny svítící kartáček na 
zuby, hrací karty, peněženky a papírové 
čelenky světlušek. 

Celkem se od občanů Chropyně vybrala 
částka 20.017Kč. Všem občanům Chropyně 
patří velké poděkování za všechny nevidomé 
děti.                             Hana Paňáková

Světlušky 
v Chropyni
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Atletický oddíl při TJ Chropyně se kromě 
běžných atletických tréninků účastní i řady 
běžeckých závodů. 

V srpnu jsme se zúčastnili Čokoládové 
tretry v Olomouci, kde na nás čekalo na atle-
tickém stadionu v Olomouci velké sportovní 
překvapení. Mezi jednotlivými závody se naši 
sportovci mohli osobně setkat s naší českou 
trojskokankou Šárkou Kašpárkovou, jež jim 
ochotně ukázala i olympijskou medaili.  
Náš oddíl reprezentovalo celkem 10 závod-
níků: Vojtěch a Zuzana Hepplerovi, Isabela 
Churá, Zdeňka Křížanová, Sofie a Elen Maj-
tánovy, Liliana Ottová, Iva a Lenka Růžič-
kovy a Tereza Večerková. Na trati 60 m 
v kategorii atletické minipřípravky získala 
1. místo Elen Majtánová, 3. místo ve stejné 
kategorii vybojovala opět naše atletka Isabela 
Churá. Ve vyšší kategorii na 100 m nás re-
prezentovalo více sportovců, ale na medai-
lová umístění jsme nedosáhli. Na vzdálenost 
200 m se na 4. místě umístila Liliana Otto-
vá, postupové 3. místo jí uniklo o pouhých 
0,04 sekundy.

V září jsme v našem oddílu pořádali nábo-
rové závody, díky nimž se rozšířil náš atletický 
tým na počet 25 aktivních sportovců. Tímto 
děkujeme městu Chropyně za podporu při 
organizaci. 

V září jsme se také účastnili dalších běžec-
kých závodů, tentokrát ve Vyškově a v Mo-

Závody oddílu atletiky

řicích. V Mořicích naši základnu reprezentovali 
pouze Markéta a Ladislav Sedlaříkovi, Vyš-
kovské míle se 9. září zúčastnilo 9 závodníků 
(Sofie a Elen Majtánovy, Elena a Michael 
Mouralovi, Zuzana Kotová, Ladislav Sedlařík, 
Ema Pavelová, Lenka a Iva Růžičkovy). Přestože 
nedosáhli medailových pozic, získali další zku-
šenosti ohledně startu z bloku a víme, co máme 

v přípravě zlepšit, abychom příště vytoužené 
medaile dovezli.  

Děkujeme všem rodičům, kteří své děti pod-
porují v touze sportovat a doprovází nás společ-
ně na závody. Doufáme, že v říjnu si na oddí-
lových závodech vzájemně změří své síly všichni 
naši atleti a rodiče i kamarádi je přijdou pod-
pořit.                        Kateřina Majtánová

inzerce
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Stejně jako téměř vše je letos jinak než 
obvykle, tak i letní soustředění chropyňských 
gymnastek proběhlo v netradičním duchu. 
Koronavirová opatření zapůsobila nejen na ně-
které gymnastky, které neustály dlouhou 
pauzu a už se nedokázaly vrátit zpět do tré-

Letní soustředění 
chropyňské gymnastiky

Tradiční turnaj 
v netradičním termínu

ninkového stereotypu, daly přednost pohodl-
nějšímu režimu a skončily, ale také na celou 
organizaci letního soustředění. Dlouho jsme 
nevěděli, jestli vůbec nějaké bude. Nakonec 
jsme namísto tradičního prostějovského týdne 
vymysleli čtyři dny v chropyňské tělocvičně 
plus tři dny v přírodě, což se nám zdálo být 
bezpečnější řešení. Chropyňskou část jsme 
proložili dvouhodinovými tréninky ve Zlíně 
a Prostějově a večerním koupáním na koupa-
lišti, na Tesáku jsme si užili nejen posilování, 
cvičení, ale i táboráky, špekáčky, celodenní 
výlet na Hostýn, lesní stezku odvahy pro otrlé 
nebojsy a tradiční vystoupení. Celým týdnem 
probíhala bodovací soutěž družstev, při které 

jsme si užili spoustu zábavy. Není důležité, 
kdo zvítězil, hlavní je, že jsme si to všichni užili 
a dobře jsme se připravili na další sezonu, snad 
už bude lepší než ta předchozí. Všem zúčast-
něným a pomocníkům děkujeme, především 
rodičům Sabinky Grmelové za výborné obědy 
v restauraci Racek.

Nová sezona nám začala 31. srpna. Pokud 
máte doma malé šídlo, které by mělo zájem při-
dat se mezi nás, můžete se za námi přijít podí-
vat do tělocvičny vždy v pondělí v 15:30 nebo 
v pátek v 15:00. Přípravka je pro čtyř (případně 
dle uvážení i tří) až šestileté holčičky. Starší 
děti přijímáme na základě výběru. Nábor bude 
probíhat celé září.                                    MZ

Netradičně těsně před novou kuželkářskou sezonou, navíc během 
probíhajících hodových oslav, se v sobotu 29. srpna v kuželně TJ Chro-
pyně uskutečnil tradiční Memoriál Jirky Zapletala. Šlo již o sedmý ročník, 
a přestože vzhledem k pozdně letnímu termínu byla účast lehce ovliv-
něna koncem prázdnin, sportovní kvalita v žádném případě neutrpěla. 
Přítomní diváci tak mohli sledovat, jak domácí vyzvali hráče nebo hráčky 
z Blanska, Brna – Husovic, Zlína nebo Otrokovic. 

Na dráze byly k vidění vyrovnané souboje, přičemž všichni podali 
dobré výkony, ale vyhrát mohl jen jeden či jedna. Do celkového 
pořadí na medailových pozicích promluvila i Lenka Mikešová z domá-
cího oddílu, která obsadila velmi pěkné druhé místo, ovšem nakonec 
se poprvé v historii memoriálu podařilo vítězi předešlého ročníku ob-
hájit prvenství, navíc díky vyrovnání rekordu kuželny. Cenu pro vítěze, 
spojenou s putovním pohárem, si tak do Brna opět odvezl Tomáš Válka, 
který srazil v disciplíně 60 hodů sdružených nadprůměrných 297 kuže-
lek. Na snímku mu pohár pro vítěze předává Jirka Zapletal III., který 
se turnaje také účastnil, a nejen on tak přispěl ke vzpomínce na svého 
otce, dlouholetého předsedu oddílu kuželek. 

Další ročník memoriálu, který si již vydobyl své místo v kalendáři 
kuželkářských turnajů, znovu přispěl ke zviditelnění a propagaci města 
Chropyně. Velké poděkování za podporu patří představitelům města 
Chropyně a také všem, kteří se na jeho pořádání podíleli. 

Již teď se těšme na nadcházející ročník!
Jaroslav Krejčíř
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Házená - rozpis tréninků

 Po Út St Čt Pá

přípravka (do 2. třídy ZŠ) 16:00 - 17:30  

mladší žačky (do 12 let) 16:00 - 17:30 16:00 - 17:30

mladší žáci (do 12 let) 16:30 - 18:00 16:30 - 18:00 

starší žačky (do 15 let) 17:00 - 18:30 16:00 - 17:30

starší žáci (do 15 let) 16:30 - 18:00 16:30 - 18:00 

dorostenky (do 18 let) 17:30 - 19:00 17:30 - 19:00 

dorostenci (do 18 let) 18:00 - 19:30 18:00 - 19:30 

ženy (bez věkového omezení) 17:30 - 19:00  

muži (bez věkového omezení) 17:30 - 19:00

Mladší žáci
Po zrušení družstva mladších žáků na jaře 2019 jsme se jej poku-

sili znovu rozjet. Tým nejmenších kluků byl od podzimu přihlášen 
do přeboru mimo soutěž. Od září do října jsme tak odehráli, v po-
rovnání s ostatními soupeři, jen polovinu utkání. Kluci sice nevyhráli 
žádné mistrovské utkání, ale některé soupeře už jsme dokázali potrápit. 
Střelecky se prosadili všichni, kteří se dostali do útoku. Navíc se podařilo 
přivést opět několik nových, i staronových, kluků, čímž se tým rozrostl 
na 17 členů. Do jarní části jsme již nastoupili do všech zápasů. 

V sobotu 29. února se mladší žáci zúčastnili druhého kola Zimního 
halového přeboru Severomoravské oblasti. Po 3 výhrách (Kokory, Nele-
šovice, Studénka B) a jediné prohře (Draken Brno) se klukům podařilo 
postoupit do odpoledního finále. Zde už získali jediný bod za remízu 
s týmem Sokola Svinov. Se Studénkou A a SSK Vítkovice bohužel utrpěli 
prohry. Celkově se tým mladších žáků umístil v součtu obou turnajů 
na 4. místě (do finále ZHP postoupil tým SK Studénka A). Což je sice 
neoblíbené bramborové umístění, ale po výsledcích z podzimu, kdy 
skončili na úplném konci tabulky, a 3. místě v turnaji ZHP Jihomoravské 
oblasti, velice nadějná vyhlídka. 

Děkujeme všem klukům za nasazení a rodičům a prarodičům 
za podporu při obou turnajích! 

Jiří Černý

Letní soustředění mladších a starších žaček
Po úspěšném 0. ročníku soustředění v Kojetíně se nám podařilo 

uspořádat 1. letní soustředění mladších a starších žaček. Cílem soustře-
dění bylo připravit mladší žačky na celostátní vrcholnou akci (Pohár 
ČR), a starší žačky kvalitně připravit na nadcházející házenkářskou 

sezónu. Dílčím cílem bylo stmelit oba kolektivy tak, abychom usnad-
nili přechod poloviny hráček do vyšší kategorie. Soustředění 
proběhlo od 19. do 22. srpna. Díky našemu sponzorovi (firmě 
Kamax-metal, s. r. o.) a městu Kojetín bylo po organizační stránce 
zajištěno vše na 200 %. Vzhledem k dobrým vztahům napříč celou 
republikou se podařilo sestavit kvalitní tým posílený dlouholetými 
trenéry z Přeštic (manželi Tuškovými), a sporťákem, kterého jsme 
pasovali na kondičního trenéra (Mgr. Jiřím Štefkem z Gymnázia 
Kojetín). Tréninky probíhaly v několika blocích ve sportovní hale, 
na koupališti a ve venkovním areálu GKJ. K dobré regeneraci po dřině 
na sportovištích přispělo skvělé ubytování v nedaleké a nově zrekon-
struované ubytovně v Kojetíně. Každé soustředění je velmi náročné 
nejen na samotný průběh, ale i na přípravu, proto velké poděko-
vání patří: generálnímu sponzorovi nejen za finanční příspěvek, ale 
i za obětavý osobní přístup, městu Kojetín za zapůjčení sportovního 
zázemí a pánům Viktoru Žákovi, Leoši Ptáčkovi a Vlastimilu Psotkovi 
za nadstandartní podporu NH Chropyně. Závěrem děkuji i celému 
organizačnímu týmu za realizaci a bezvadné zázemí.

Pavla Černá

Jedinečná sezóna mladších žaček 
Na začátku herního ročníku 2019/2020 jsme měly před sebou velkou 

výzvu: najít a vycvičit brankářku. Všichni, kteří hrají kolektivní míčové 
sporty, ví, že brankař je nejdůležitější a nejzodpovědnější osoba celého 
týmu. A když ji nemáte, můžete se pro výhru roztrhat, a stejně to ne-
vyjde. I když to nevypadalo úplně nejlépe, teď s odstupem času musím 
říct, že jsme nemohly vycvičit lepší brankářku, než je Linda Černochová. 
Skromné, nenápadně děvče, které nás udivovalo svou pracovitostí, 
houževnatostí a odhodláním, že to v té bráně „dá" a celému týmu 

Ohlédnutí házenkářů za uplynulou sezónou
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vytrhne obrovský trn z paty. Každým utkáním se zlepšovala nejen Linda, 
ale i hráčky v poli. 

Postupně jsme porážely jeden tým za druhým a během podzimu 
jsme narazily jen na jednoho lepšího soupeře ze Studénky. V říjnu 
jsme dostaly nabídku zrealizovat soustředění v Kojetíně, které celému 
týmu obrovsky pomohlo a nakoplo ho! V zimě se nám dokonce po-
dařila porazit i neporazitelná Studénka a zjistily jsme, že každý soupeř 
je tzv. „hratelný“. Pilně jsme trénovaly přes celou zimu a v únoru jsme 
měly našlapaný tým s výbornou kondicí a stoupající formou. Jenže… 
přišla omezení, zákaz tréninků, utkání… Děvčata seděla doma a kaž-
dý den od počítače plnila úkoly do školy. Nikdo nevěděl, co bude 
za týden, natožpak s jarní částí sezóny. A my chtěly jet na Pohár ČR! 
Všechna dřina přišla vniveč. V květnu se opatření zmírnila a my mohly 
opět vyběhnout na hřiště. Za 3 týdny jsme měly hrát první utkání 
a nebyly jsme schopny uběhnout bez problémů 200 metrů. Začaly jsme 
od nuly, dvoufázově – ráno a odpoledne, prostě vždy, když byl čas 
a prostor na hřišti nebo atletickém ovále. Cílem bylo dostat se aspoň 
trochu tam, kde jsme v únoru skončily. Dřely jsme přes prázdniny, 
ve vedru třikrát týdně, prázdniny jako by nebyly. Holky makaly i indi-
viduálně, protože cíl byl jasný – poměřit síly na vrcholné akci, na které 
ještě nikdy nebyly. Na dvoufázové tréninky navazovalo soustředění 
v Kojetíně, kde děvčata absolvovala pět tréninkových jednotek 
za den, včetně tréninku v písku i v bazéně. Necelý týden odpo-
činku a bylo to tady. Už jsme jely do Krčína na Pohár ČR, kterého 
se účastnila družstva druhá v tabulkách oblastních soutěží. Mně osobně 
se svíral žaludek, protože jsem znala účastníky této akce. Všechno 
to byla družstva ligových bašt národní házené –Krčín, Přeštice, Tymákov 
(tzv. hlavní město národní házené). 

V prvním utkání turnaje se nám po vyrovnaném začátku podařilo 
porazit družstvo domácího Krčína, kdy obrana i útok šlapal na plné ob-
rátky. Je třeba vyzvednout individuální výkon Lenky Koudelkové, která 
jako jediná ze všech obránkyň turnaje dokázala uhlídat nejlepší střelkyni 
Poháru ČR. Pozadu nezůstalo ani její dvojče Jana Koudelková, která 
dokázala podržet ofenzivu a s přehledem prostřelovala později oceněnou 
nejlepší z brankářů turnaje. Výsledek: Chropyně – Krčín 16:10. Další 
hrací den byl klíčový, čekal nás Tymákov, Olbramovice a běhavé Přeštice. 
Podařilo se. Tymákov jsme infarktově porazily 7:6, Olbramovice 12:5 
a Přeštice 16:14. V sobotu si děvčata sáhla na dno a bojovala o každý 
míč!  V neděli už nás čekalo jen jedno utkání s Mostem, který nás nemohl 
připravit o vítězství v turnaji. Celoroční dřina se vyplatila! Získaly jsme 
titul Vítěz poháru ČR 2020! Nela Obdržálková byla vyhodnocena jako 
druhá nejlepší střelkyně a zároveň nejlepší útočnice turnaje, Kateřina 
Kohlová – druhá nejlepší obránkyně - a Linda Černochová – právem 
nejužitečnější hráčka týmu a třetí brankářka turnaje. 

Bylo to doslova kolektivní vítězství, protože každý člen týmu makal 
100 % času. Všechny holky byly skvělé a jako kolektiv nejlepší! Nikdo 
nevyčníval. Tím, že byly ukázněné na hřišti a poslechly všechny naše 

pokyny, podařilo se nám získat velké množství míčů v náš prospěch. 
Každý plnil svou roli na výbornou. 

Rodičům, přátelům a sponzorům děkujeme, že jste házenou žili 
a prožili jste sezónu s námi a my jsme mohly zrealizovat náš sen. Všem 
rodičům patří velký dík i za to, že přizpůsobili prázdniny a dovolené 
potřebám tréninku. Klaním se děvčatům, že takovou sportovní nálož 
zvládla, a děkuji za krásný rok! Do budoucna přeji další úspěšné sezóny!

Pavla Černá

Starší žáci
První únorový víkend starší žáci odehráli v Troubkách nad Bečvou 

2. turnaj ZHP. Bohužel po výsledku prvního turnaje bylo téměř s jisto-
tou rozhodnuto, že se jim nepodaří postoupit do finále. Ale stále šlo 
minimálně o to, získat zpět ztracenou sebedůvěru z prvního turnaje. 
Kvůli hernímu výbuchu v prvním turnaji se tak kluci museli probojovat 
dopolední kvalifikací. Ta se celkově zamotala tím, jak se soupeři dokázali 
navzájem, mnohdy překvapivě, porážet. Takže po výhře s Kokorami 
a porážce s Drakenem Brno jsme při touze po postupu museli porazit 
SSK Vítkovice minimálně o 5 branek – protože rozhodovala minitabulka 
mezi soupeři se stejným bodovým ziskem. To se povedlo a po výsledku 
15:4 Chropyně postoupila z 1. místa kvalifikace do odpolední skupiny. 
Tady se již nekonalo žádné překvapení. A po výhře nad Studénkou, 
Starou Vsí a Osekem nad Bečvou kluci tento turnaj vyhráli. V součtu 
pořadí a výsledků obou ZHP turnajů se však do republikového finále 
dostal tým Staré Vsi nad Ondřejnicí. 

Jiří Černý

Ohlédnutí házenkářů za uplynulou sezónou
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Z místního pozorování v měsíci srpnu:
- průměrná ranní teplota byla 18,1 °C,
- průměrná denní teplota byla 26,3 °C,
- nejteplejším dnem byl 9. srpen s maximální průměrnou teplotou 

25,4 °C,
- nejchladnějším dnem byl 4. srpen s minimální průměrnou tep-

lotou 16,2 °C,
- celkové množství srážek bylo 44,2 mm.

zdroj: pocasi-chropyne.cz

Chropyňské počasí

Jsme vicemistři České republiky z turnaje v Chomutově
Ve dnech 4. až 6. září jsme se zúčastnili Mistrovství České repub-

liky v národní házené v kategorii starších žáků. Na akci jsme vyrazili 
po 6 měsících od přerušení soutěží. Tréninkovou přípravu jsme znovu 
zahájili de facto před prázdninami a znovu jsme se snažili připravit 
na tento o 2 měsíce odložený vrchol sezony. Kvůli okolnostem (koro-
navirus, prázdniny atp.) jsme se museli vyrovnat s některými absencemi 
a omluvami hráčů základního družstva starších. Tým tak doplnila čtveřice 
mladších žáků.

Turnaj nejlepších postupujících týmů oblastí jsme zahájili výhrou 
nad Jihlavou (15:13) – opticky jeden z hlavních favoritů – a získali 
2 body. Tento náskok jsme ale bohužel ještě týž den ztratili v utkání 
s Podhorním Újezdem (13:18). Stále jsme měli hodně ve svých rukách 
a mohli útočit na jakoukoliv medaili. Druhý hrací den jsme remizovali 
s týmem Božkova (15:15) a porazili Bakov nad Jizerou (22:17). Tím 
jsme zamotali všem hlavy, protože stále se mohlo hýbat s pořadím 
na 1. - 5. místě.  V neděli tak v přímém souboji o 4. - 5. místo zvítězil 
Bakov nad Podhorním Újezdem, Chropyně porazila domácí Chomutov 
21:3 (celkem 0 b, 6. místo) a čekali jsme na výsledek posledního utkání 
Jihlava – Božkov. Výsledek utkání nás totiž mohl poslat na bronzovou 
nebo stříbrnou příčku a Jihlavu s Božkovem na 1. až 3. příčku. Po remíze 
18:18 se nakonec Božkov umístil na prvním místě s 8 body, Chropyně 
na druhém místě se 7 body a Jihlava na 3. místě také se 7 body. 

Děkujeme všem, kteří nás jeli podpořit přímo na místo, starali 
se o nás v přípravě, inspirovali nás k takovým výsledků nebo nám fandili 
na dálku. Teď už se zase utkáváme se soupeři o postup na některou 
vrcholnou akci pro příští rok. Přijďte nás podpořit během podzimu 
na našem hřišti.

Jiří Černý

Ohlédnutí házenkářů 
za uplynulou sezónou

Mistrovství ČR v kategorii dorostenek
Dorostenky se ve dnech 28. až 30. srpna zúčastnily Mistrovství České 

republiky v Přešticích. Odjezd týmu se uskutečnil již ve čtvrtek 27. srpna 
z důvodu dlouhé a únavné cesty. I přes onu únavu šla děvčata spát 
v dobré náladě a plná odhodlání.

První utkání proběhlo v pátek odpoledne se „Spolumoraváky“ z Brna. 
Děvčatům se ale bohužel nedařilo uchopit hru a utkání skočilo těsnou 
prohrou s velmi nízkým skóre. Žádné vzdávání se ale nekonalo a boj 
probíhal až do úplného konce. Večer proběhlo společné zahájení. V so-
botu se uskutečnila tři utkání. Den započal utkáním s Krčínem, u kterého 
je třeba vyzvednout neuvěřitelnou podívanou technicky zvládnutých 
akcí, kdy se po celou dobu hry opravdu bylo na co dívat. Utkání bylo 
velmi čisté a přesné a našim mladým ženám přineslo spousty zkušeností. 
Po obědě následovaly soupeřky z Litvínova, jejichž hra byla také velmi 
příjemná a v duchu fair play. Bohužel si jedna naše bojovnice v zápalu 
hry zranila kotník a již nebyla dále schopna stanout na palubovce. Den 
jsme zakončili utkáním s Přešticemi, které byly favoritem mistrovství. I přes 
nepříznivé vyhlídky se naše lvice nezalekly a soupeřky pěkně potrápily 
a uhrály s nimi neuvěřitelný zápas! Zde je třeba se zmínit o neuvěřitelném 
výkonu obrany a naší skvělé brankářky. Bohužel z tohoto utkání odešla 
jedna z našich útočnic s otřesem mozku. 

V pátek stanula naše děvčata na hřišti společně s týmem z Bakova 
nad Jizerou, které proběhlo v klidu, s úsměvem a v dobré náladě. Vy-
hlášení proběhlo i přes lehký déšť a chladno. Děvčata si odnesla ocenění 
za krásné šesté místo, následoval oběd a hurá domů! 

Celé mistrovství bohužel provázelo ne úplně příznivé počasí a hrálo 
se na mokru, nebo i v mírném dešti. I za takových podmínek ale předvedly 
dorostenky neuvěřitelné výkony a taky za ně slyšely zasloužené pochvaly 
ze všech stran. Děvčata byla sice nejmladší a s nejméně zkušenostmi, ale 
rozhodně jim to nebránilo dát do každého utkání vše, co mohly. Podpo-
rovaly se navzájem jako tým, nevzdávaly se, sbíraly zkušenosti s nejlepšími 
družstvy v republice a to vše zvládly v dobré náladě a odcházely z hřiště 
vždy s úsměvem! Nutno také zmínit, že jako jediné v žádném zápase 
nepřekročily hranici dvaceti inkasovaných branek a v celkovém počtu 
obdržených branek měly na stříbrný tým pouze o jeden gól navíc.

Na závěr bychom jako celý tým chtěli poděkovat organizátorům, 
rozhodčím i všem účastníkům této vrcholové soutěže za skvělý zážitek, 
úžasné vzpomínky a neocenitelné zkušenosti!

Jana Omámiková

Chcete se stát jedním z nás?
Oddíl národní házené je počtem členů největším oddílem TJ Chro-

pyně. Přesto vás srdečně zveme mezi nás a budeme velmi rádi, když se 
aktivně připojíte k některému z našich družstev. Tréninky probíhají každý 
všední den na víceúčelovém hřišti na koupališti v Chropyni (vstup od te-
nisových kurtů). Konkrétní časy tréninků naleznete na předchozích 
stránkách a další informace najdete na našich webových stránkách http://
www.nhchropyne.cz. Sportu zdar a národní házené zvlášť!

Věra Sigmundová
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Za finanční podpory města Chropyně, Zlínského kraje, Českého 
svazu vodního póla a dalších drobných sponzorů proběhl ve dnech 
28. – 30. srpna na Městském koupališti již 9. ročník mezinárodního tur-
naje ve vodním pólu reprezentací do 13 let pod názvem „Pohár starostky 
města Chropyně“. Turnaj byl pořádán pro hráče ročník narození 2007 
a mladší. Bohužel, tak jako dění v běžném životě omezila pandemie 
coronaviru, dolehly nutné změny i na letošní ročník již tradičního turnaje. 
Jak posunutí červnového data konání turnaje na srpen, změny zazna-
menalo i složení reprezentačních družstev. Bohužel z důvodu uzavření 
státních hranic se utkání nemohla zúčastnit zahraniční družstva, tak 
se Česká reprezentace U13 (do 13 let) musela rozdělit na výběr Čech 
U13, výběr Moravy U13 a výběr Prahy U13. Nakonec se na poslední 
chvilku podařilo složit i reprezentaci Slovenska U13, takže turnaj mohl 

proběhnout v obvyklém počtu 4 družstev. Po předcházejících úspěšných 
ročnících se reprezentační družstva rozhodla, že přicestují na skvělý turnaj 
i letos, ale bohužel se tak nestalo. Tento turnaj se pro zahraniční repre-
zentace stává již tradicí, každoročně si ho již dávají do svých kalendářů 
pro přípravné utkání, ale letos se dění muselo omezit.

Od pátečního odpoledne až do nedělního finále bojovala všechna 
družstva v duchu fair play a odměnou jim byla pochvala od jejich tre-
nérů i návštěvníků koupaliště, pro které byl pohled na vodní pólo opět 
nevšedním zážitkem a zpestřením. Všechna zúčastněná reprezentační 
družstva byla velice mile překvapena, po dlouhé cestě do Chropyně, 
krásným Městským koupalištěm v Chropyni a ochotou lidí udělat něco 
pro velmi dobrou věc. 

Po pátečních a sobotních utkáních dospěl mezinárodní turnaj 
ve vodním pólu až k nedělním zápasům o medaile. Třetí místo v malém 
finále si nakonec vybojovalo družstvo výběru Čech U13, když porazilo 
výběr Prahy U13 (9:8). Ve velkém finále zaslouženě zvítězil výběr Mo-
ravy U13 nad reprezentací Slovenska U13 (8:4) a stal se tak vítězem 
letošního turnaje.

Touto cestou bych chtěl poděkovat všem sponzorům za jejich 
finanční podporu, bez které by se tento mezinárodní turnaj nemohl 
uskutečnit. Velké poděkováni patří družstvům za jejich ochotu přijet 
v době pandemie do Chropyně a letos i rozhodčím za jejich nestran-
nost. Dále pak hlavně zástupcům města Chropyně, starostce města paní 
Ing. Věře Sigmundové a panu Daliboru Kondlerovi. Poděkování si také 
zaslouží pan Vojtěch Štolfa za pomoc při organizaci, podporu a ochotu.

Jiří Jarolím; 
foto: Monika Búryová

Vodní pólo se stalo v Chropyni tradicí
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Společenská kronika 

Společenská kronika 

Dne 5. září 2020 uplynuly 3 roky od úmrtí 
paní 

Olgy Šebelové. 

Dne 17. listopadu 2020 by oslavila 90. naro-
zeniny. S láskou vzpomínají děti s rodinami.

Kdo měl rád, nezapomíná.

Dne 18. září 2020 by oslavil své 44. naro-
zeniny pan 

 Vratislav Horsák. 

Dne 22. října 2020 
si připomeneme 2. smutné výročí jeho úmrtí. 
S láskou vzpomíná manželka s dětmi 
i s celou rodinou.

Býval to pro nás radostný den, 
teď už nám zůstaly vzpomínky jen...

Dne 26. září 2020 jsme vzpomenuli nedožité 
88. narozeniny pana 

Václava Jurčíka. 

S láskou a úctou vzpomíná manželka Marie a dcera Dana s rodinou.

Dny plynou jak tiché řeky proud, 
jen bolest v srdci trvá a nedá zapomenout.

Dne 27. září 2020 jsme vzpomněli 4. smutné 
výročí úmrtí mé drahé manželky, naší maminky 
a babičky paní 

Danuše Rusnákové. 

S láskou stále vzpomíná manžel, syn a dcera s rodinami.

Zvykli jsme si na život ve dvou
a jeden pro druhého…

Bylo to hezké a bylo nám
spolu dobře.

Dne 6. října 2020 uplyne 6 let 
od chvíle, co nás opustil pan 

Vladimír Spáčil. 

Stále vzpomíná celá rodina.

Bez Vás, maminko a tatínku, 
se nám těžko životem kráčí. 

Při vzpomínce na Vás 
se nám slzy do očí tlačí. 

Nestihli jsme Vám naposledy sbohem dát, 
za vše, co jste pro nás udělali, poděkovat. 

Bolest v srdcích zůstává, 
zná ji jen ten, kdo Vás miloval a s Vámi žil. 

V těchto dnech vzpo-
mínáme 2. smutné výročí 
 úmrtí paní 

 Margity Dragonové

a 5. smutné výročí 
úmrtí pana 

 Františka Dragona.

 Syn František, dcera Alena s rodinami.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Milá maminko, vážení rodiče. 

Následující vítání občánků našeho města proběhne v tomto 
termínu: 

28. listopadu 2020 - obřadní síň

V případě zájmu kontaktujte matriku Městského úřadu v Chropyni 
osobně nebo telefonicky na čísle 573 500 741.

Těšíme se na Vás.                    Dana Kunčarová

Vítání občánků
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Společenská kronika 
Kdo byl milován, neumírá, 
ale žije v našich srdcích dál.

Dne 18. října 2020 by oslavil 100. naroze-
niny náš tatínek, tchán, dědeček, pradědeček 
a prapradědeček pan 

František Navrátil. 

Stále vzpomíná dcera Božena s rodinou a snacha Olga s rodinou.

Čas utíká, vzpomínky zůstávají...

Dne 31. října 2020 vzpomeneme smutné 
14. výročí úmrtí našeho syna, bratra a strýce, 
pana 

Václava Jurčíka.

S láskou stále vzpomíná maminka, sestra, celá rodina a přátelé. 

Jen ještě pohled zpátky s tím trpce němým rtem,
a těm, kdož mě měli rádi, dík a sbohem všem.

Dne 23. října 2020 by oslavil 37. na-
rozeniny náš syn a bratr pan 

Zbyněk Grygar.

Dne 11. prosince 2020 vzpomeneme 19. výročí 
jeho úmrtí. S láskou vzpomínají rodiče, 
sestra s rodinou a kamarádi.

Navždy se zavřela kniha Tvého života, 
zůstaly jenom krásné vzpomínky a prázdnota… 

Dne 29. října 2020 
vzpomeneme první smutné 
výročí úmrtí paní 

 Vojtěšky Pekárkové. 

Vzpomínají dcera s manželem, 
vnučka Andrea s rodinou 
a pravnuk Alexander.

Kdo lásku a dobro rozdával,
ten neodešel, 

žije v našich srdcích dál.

Dne 6. října 2020 tomu 
bude 40 let, co nás opustil 
po těžké nemoci milující 
manžel a tatínek 

 Ing. Václav Vozda. 

S láskou vzpomíná manželka Jarmila 
a děti Václav a Lenka s rodinami.

Maminko! 
Už nikdy tak nemohu nikoho oslovit, 

co všechno je řečeno v tom jediném slově.

Dne 14. října 2020 vzpomeneme 
2. smutné výročí úmrtí paní 

 Květoslavy Dolníčkové. 

S láskou stále vzpomíná a v srdci 
Tě stále má dcera Květoslava s rodinou.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 9/2020 - 22. října (vychází 6. listopadu)
č. 10/2020 - 26. listopadu (vychází 11. prosince)

        

Kdo byl milován, 
nebude nikdy zapomenut.

Dne 10. října 2020 by oslavil 40. narozeniny 
náš milovaný syn, bratr a vnuk pan 

Petr Pavlík. 

S láskou vzpomínají rodiče, sourozenci a ostatní příbuzenstvo.

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 17. září 2020 (číslo vychází 2. října 2020)  
Uzávěrka příštího čísla: 22. října 2020 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Kdo Tě znal, vzpomene.
Kdo Tě měl rád, nezapomene.

Dne 17. října 2020 vzpomeneme 3. smutné 
výročí úmrtí pana 

Antonína Flory. 

S úctou a láskou vzpomíná manželka s rodinou.
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Přehled akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně VÝSTAVA S NÁZVEM 1970 
do 30.10. Výstava k 50. výročí povýšení Chropyně na město. 

Vystavované předměty jsou zapůjčeny ze soukromých 
sbírek. Více uvnitř Zpravodaje. Vstupné dobrovolné.

 Kde: MKS Chropyně

Chropyně DRAKIÁDA
17.10. Turistický oddíl A-TOM Kamínek všechny srdečně 

zve na tradiční drakiádu. 
 Kde: areál Sokolském stadionu, 16:00

Chropyně KURZ ENKAUSTIKY (NEJEN) PRO PO-
23.10.  KROČILÉ  
 Relaxační kurz malování voskem. Bližší informace 

uvnitř Zpravodaje. Vstupné 400 Kč.
 Kde: MKS Chropyně, 16:00

Chropyně LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD
27.10. Bližší informace uvnitř Zpravodaje.
 Kde: Hanácké náměstí, 17:00

Kroměříž 52. KROMĚŘÍŽSKÉ HUDEBNÍ LÉTO 2020 
22.10. - HRADIŠŤAN A JAVORY 
 Nejstarší hudební festival na kulturní mapě Kroměříže 

sází především na kvalitní, posluchačsky zajímavá 
jména interpretů. Společný koncert legend s neza-
měnitelnou melodickou linkou na jednom pódiu. 
Vstupné 650 Kč / 570 Kč.

                  Kde: Dům kultury, 19:00

Kroměříž PROCESTUJTE SVĚT S DOMEM KULTURY 
29.10. Známý spisovatel a spoluzakladatel časopisu Koktejl 

Josef Formánek s tématem „Siberut - ostrov duchů“.
 Kde: kino Nadsklepí, 18:00

Kroměříž KOUZLO HRAČEK
do 18.10. Výstava pro potěšení malých i velkých návštěvní-

ků představuje více jak 800 historických hraček 
od počátku 20. století až do osmdesátých let. 
Vše bude doplněno o dvě interaktivní herny, kde 
si najdou své jak kluci, tak holčičky. Vstupné základní 
40 Kč, snížené 30 Kč, rodinné 80 Kč.

 Kde: Muzeum Kroměřížska, úterý–neděle 
09:00–12:00 a 13:00–17:00

Hulín INFLAGRANTI S KAPELOU
27.09. Koncert slavného smyčcového tria v rámci Svato-

václavských hodů. Jako host vystoupí Josef Vojtek. 
Vstupné 250 Kč

 Kde: Letní kino Hulín, 17:00

Hulín ČERNOBYL – SPÍCÍ PEKLO 
13.10. Besedou provede cestovatel, novinář a fotograf Tomáš 

Kubeš. Jak to vše proběhlo, co se stalo po výbuchu, 
jak to vypadá dnes v zakázané zóně. Vstupné dob-
rovolné.

 Kde: Městská knihovna, 17:00

Hulín LADISLAV ŠPAČEK ETIKETA NENÍ VĚDA 
29.10. Náš největší znalec vám během dvou hodin řekne 

to nejdůležitější. Autogramiáda a prodej knih. Před-
prodej vstupenek v Informačním centru Hulín. 

 Kde: Městské kulturní centrum, 19:00

Holešov VOJTĚCH KUBAŠTA – GENIÁLNÍ ILUSTRÁTOR
do 11.10. Výstava uznávaného ilustrátora, který je považován 

za průkopníka prostorových knih.
 Kde: zámek Holešov, úterý–neděle 09:00–

12:00 a 13:00–17:00

Přerov LEGENDÁRNÍ FELIX SLOVÁČEK A BELADONA 
07.10.  QUARTET 
 Populární český klarinetista a saxofonista, obklope-

ný dámami smyčcového kvarteta, uvede známé swin-
gové evergreeny a další oblíbené skladby svého bo-
hatého repertoáru. Předprodej vstupenek v MIC. 
Vstupné 350 Kč

 Kde: Městský dům Přerov, 19:00

Přerov DUO JAMAHA
08.10. Vystoupení hudební kapely a hvězdy TV Šlágr. Před-

prodej vstupenek v MIC. Vstupné 299 Kč, 279 Kč, 
190 Kč.

 Kde: Městský dům Přerov, 18:00

Přerov ZDENĚK BURIAN – ŠKOLNÍ VÝUKOVÉ PRO- 
do 20.12.  GRAMY 
 Výstava k 115. výročí narození malíře vychází ze sbírek 

přerovského muzea a představuje soubory Buriano-
vých nástěnných obrazů pro školní vyučování. Celé 
předchozí generace se učily vnímat minulost skrze 
Burianovy obrazy dávných krajin, zvířat a lidí z cyklu 
Vývoj člověka, Země a vesmír. Atraktivními exponáty 
jsou tři originály lidských typů z prvorepublikové série 
Země a lidé. Vstupné 40 Kč, snížené 20 Kč.

 Kde: Muzeum Komenského v Přerově, úte-
rý až pátek 08:00–17:00, sobota a neděle 
09:00–17:00
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